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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele din penitenciare protestează miercuri în faţa Ministerului Justiţiei 
Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor (FSANP) a anunţat că peste 300 de sindicalişti 
vor protesta, miercuri, în faţa Ministerului Justiţiei, faţă de "indolenţa şi incompetenţa" ministrului Tudorel 
Toader, scrie news.ro. Angajaţii din penitenciare cer condiţii de lucru mai bune, plata orelor suplimentare 
restante, stoparea împuternicirilor ilegale pe funcţii, eliminarea discriminărilor salariale şi aprobarea Statutului 
poliţistului de penitenciare. Ei spun că dacă aceste revendicări nu vor primi un răspuns pozitiv concret, vor 
continua acţiunile în instanţele civile şi penale împotriva ministrului Justiţiei şi vor recurge la blocarea activităţii 
penitenciarelor. 
Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţională a Penitenciarelor a transmis că miercuri, începând cu ora 
12.00, peste 300 de sindicalişti vor protesta în faţa Ministerului Justiţei, după ce, de la ora 09.30 sindicaliştii se vor 
întâlni la sediul Administraţiei Naţionale a Penitenciarelor pentru a se organiza şi a-i cere demisia directorului 
general împuternicit ilegal Marian Dobrică. 
La protest sunt aşteptaţi membri din cele 32 de sindicate afiliate la Federaţia Sindicatelor din Administraţia 
Naţională a Penitenciarelor, dar şi sindicalişti din Confederaţia Naţională Sindicală "Cartel Alfa" şi Sindicatul 
Naţional al Poliţiştilor şi Personalului Contractual, în prealabil fiind cerută o întâlnire cu reprezentanţii Ministerului 
Justiţiei pentru a discuta nemulţumirile angajaţilor din penitenciare. 
Pe lista de revendicări a angajaţilor din penitenciare sunt incluse: condiţii de lucru mai bune, plata orelor 
suplimentare restante, eliminarea discriminărilor salariale, aprobarea Statutului poliţistului de 
penitenciare, încetarea abuzului asupra pensionarilor şi plata integrală a orelor suplimentare curente. Sindicaliştii 
spun că ministrul Justiţiei a promis în urmă cu un an standarde privind condiţiile de lucru în penitenciare şi un plan 
multianual de  investiţii, dar nu s-a ţinut de cuvânt. În schimb, bugetul pentru investiţii a fost redus la jumătate. În 
ceea ce priveşte plata orelor suplimentare restante, sindicatele din penitenciare spun că în continuare sunt peste 
un milion de ore suplimentare restante neplătite, iar ministrul Justiţiei s-a angajat acum şase luni că acestea vor fi 
plătite, dar nu s-a ţinut de cuvânt. 
De asemenea, angajaţii din penitenciare cer reluarea concursurilor pentru ocuparea funcţiilor de management 
superior şi încetarea practicii de vasalizare prin împuterniciri, unele deja ilegale prin depăşirea limitei de un an 
permisă de lege. "Chiar directorul general al ANP Marian Dobrică este ilegal împuternicit ilegel de patru luni", 
afirmă sindicaliştii. 
Sindicatele din ANP mai cer eliminarea discriminărilor salariale, respectiv aplicarea legii cadru a salarizării şi 
pentru personalul din sectorul de apărare ordine publică şi siguranţă naţională începănd cu octombrie 2018, 
aprobarea Statutului poliţistului de penitenciare, "încetarea abuzului asupra pensionarilor - eliminarea din 
legislaţie a scamatoriei legislative prin care, începând cu 15 septembrie 2017, au fost reduse cu peste 30%, prin 
ordonanţă de urgenţă, pensiile angajaţilor din penitenciare, poliţiştilor şi militarilor", precum şi plata integrală a 
orelor suplimentare curente. 
"Dacă aceste revendicări nu vor primi un răspuns pozitiv concret, vom continua acţiunile în instanţele civile şi 
penale împotriva ministrului Justiţiei şi vom recurge la blocarea activităţii penitenciarelor ca urmare a refuzului 
angajaţilor de a lucra în condiţii de lucru improprii", afirmă Sorin Dumitraşcu, liderul Federaţiei Sindicatelor din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, recent, referindu-se la nemulţumirile sindicaliştilor din 
Administraţia Naţională a Penitenciarelor, că "nu toţi sindicaliştii au aceleaşi nemulţumiri sau aceeaşi intensitate a 
nemulţumirilor", Toader susţinând că actualul statut al funcţionarilor din ANP, care este în curs de modificare, 
prevede unele beneficii pe care alte categorii profesionale nu le au, iar unii dintre angajaţi cer ca statul că le 
plătească ratele la bănci pentru cumpărarea de case sau sporuri de 250% pentru week-end-urile lucrate. 
Tudorel Toader a criticat atitudinea unora dintre sindicaliştii din ANP, care la rândul lor acuză neimplicarea 
ministrului Justiţiei în rezolvarea problemelor din sistemul penitenciar. "Este în firea omului să vrea mai mult şi 
mai multe, totul e să vrea în limita legii şi, dacă se poate, şi cu bună credinţă. (...) Nu cred că toţi sindicaliştii din 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
penitenciare au aceleaşi nemulţumiri sau aceeaşi intensitate a nemulţumirilor. Este o zonă a dânşilor, acolo", a 
spus Tudorel Toader. 
El a arătat că a găsit la ANP, instituţie aflată în subordinea Ministerului Justiţiei, un statut din 2004, cu unele 
modificări şi soluţii unele "depăşite", altele "discutabile" şi că a întocmit un proiect de lege de statut care să 
înlocuiască statutul actual, proiect care se află la Parlament şi care se numeşte Statutul poliţiştilor de 
penitenciare. 
Toader a susţinut că actualul statut al funcţionarilor din penitenciare prevede beneficii pe care nicio altă categorie 
socio-profesională nu le are. Unul dintre acestea este faptul că există directori de penitenciare numiţi în baza 
statutului în vigoare fără durată a mandatului, "adică el dă concurs şi rămâne director până când iese la pensie, 
ceea ce cred că nu e corect", a spus Toader. 
Ministrul Justiţiei a susţinut, totodată, că unii dintre sindicaliştii din penitenciare au solicitări de ordin financiar, pe 
care statul nu le poate îndeplini din lipsă de fonduri. 
Spre exemplu, potrivit ministrului, aceştia cer ca orele suplimentare efectuate sâmbăta şi duminica să fie plătite 
cu 250 la sută. "O dată sută la sută că muncesc, 75 la sută că-s suplimentare, plus 75 la sută că-s sâmbăta sau 
duminica. Nu cred că puteţi să-mi daţi vreun exemplu de categorie socio-profesională la care orele suplimentare 
să fie plătite cu 250 la sută", a spus Toader. 
El a mai susţinut că aceiaşi sindicalişti vor ca statul "să le plătească ratele la bănci cu care-şi cumpără case în nume 
personal". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Restricţii RUTIERE, anunţate în Bucureşti, în zilele în care au loc protestele transportatorilor 
Traficul va fi restricţionat, miercuri şi joi, pe străzile Berzei şi Buzeşti, între orele 09.00 şi 15.00, pe perioada în care 
transportatorii vor protesta în zona Ministerului Transporturilor - Gara de Nord, anunţă Brigada Rutieră a 
Capitalei. 
„Între orele 09.00 – 15.00, se va restricţiona traficul rutier pe banda I pe Str. Berzei şi Str. Buzeşti, ambele sensuri, 
segmentul cuprins între Bd. Nicolae Titulescu şi Str. Ştirbei Vodă, respectiv banda II pe Str. Gării de Nord, sensul 
dinspre Str. Berzei către str. Piaţa Gării de Nord. Totodată, va fi restricţionat traficul rutier pe Str. Pârcălabul 
Baldovin de la intersecţia cu Str. Mircea Vulcănescu până la Str. Gării de Nord”, au anunţat, marţi, reprezentanţii 
Brigăzii Rutiere a Capitalei. 
 Rutele alternative sunt: Calea Plevnei – Pasaj Basarab – Cal. Griviţei; Cal. Griviţei – Bd. Gheorghe Duca – Bd. 
Alexandru Ioan Cuza – Str. Dr. Felix – Şos. Nicolae Titulescu – Piaţa Victoriei. 
Membrii Confederaţiei Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) protestează în zilele de 
miercuri şi joi, de la ora 9:00 la ora 15:00, în faţa Ministerului Transporturilor. 
Transportatorii sunt nemulţumiţi că se discută modificarea reglementărilor privind transportul de persoane, atât 
interjudeţean, cât şi judeţean, aşa cum sunt stabilite prin Ordinul Ministrului Transporturilor nr. 980/2011. 
Reglementările vizate sunt incluse într-un proiect legislativ care se află în dezbatere la Comisia de Dialog Social, 
fiind vizat subpunctul de pe ordinea de zi. „Noi i-am cerut domnului ministru Şova un singur lucru: să scoată 
subpunctul de pe ordinea de zi şi să îl pună într-o dezbatere publică. S-o discutăm, după cum este şi normal şi să 
cădem de comun acord, nu cum este neapărat mai bine pentru noi, ci pentru cetăţean”, au menţionat 
reprezentanţii COTAR, anterior, printr-un comunicat de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Semnal de alarmă în educaţie: 4.000 de angajaţi din învăţământ riscă să rămână fără locuri de muncă 
Federaţia Sindicatelor din Educaţie „Spiru Haret” solicită premierului Viorica Dăncilă să blocheze aplicarea 
Ordinului ministrului educaţiei naţionale nr. 4884/2018, care ar conduce la concedierea a peste 4.000 de angajaţi 
din învăţământ, precizând că, în caz contrar, va acţiona în judecată MEN. 
„Începând de ieri (n.r. - luni), în baza OMEN nr. 4884/2018, inspectoratele şcolare au trecut la tăierea a peste 
4.000 de posturi, majoritatea fiind deja ocupate odată cu începerea anului şcolar. Este vorba atât de personal 
didactic de predare, cât şi de personal didactic auxiliar şi nedidactic”, se arată într-un comunicat remis MEDIAFAX 
de Federaţia Sindicatelor din Educaţie „Spiru Haret”. 
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Sursa citată mai precizează că este grav că Ministerul Educaţiei Naţionale (MEN) nu a consultat federaţiile 
sindicale cu privire la proiectul de ordin, în condiţiile în care legislaţia în vigoare obligă instituţia să pună în 
discuţia partenerilor de dialog un astfel de act administrativ cu caracter normativ. 
  “În condiţiile în care doamna prim-ministru nu va lua măsuri pentru blocarea aplicării ordinului, Federaţia 
Sindicatelor din Educaţie „Spiru Haret“ va acţiona în judecată MEN pentru anularea acestuia. De asemenea, FSE 
„Spiru Haret“ va asigura asistenţă juridică tuturor colegilor care ar urma să fie disponibilizaţi“, a declarat Marius 
Nistor, preşedintele Federaţiei Sindicatelor din Educaţie „Spiru Haret”. 
Sursa citată mai menţionează că Ministerul pune presiune asupra inspectorilor şcolari generali şi directorilor, să 
facă economii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Viorica Dăncilă participă azi, de la ora 10:00, la dezbaterea din Parlamentul European privind respectarea 
statului de drept în România 
Premierul Viorica Dăncilă participă, miercuri, în Parlamentul European, la o dezbatere privind respectarea statului 
de drept din România, într-o sesiune plenară care va avea loc la Strasbourg. 
Dezbaterea despre respectarea statului de drept din România, la care participă premierul Viorica Dăncilă, are loc 
la iniţiativa grupului verzilor din Parlamentul European. 
Decizia organizării acestei dezbateri a fost luată în unanimitate de Conferinţa Preşedinţilor PE, formată din liderii 
grupurilor politice şi preşedintele PE. Dăncilă a anunţat, pe 7 septembrie, că are toată deschiderea de a merge şi 
în Parlamentul European, dacă va fi invitată la dezbaterea pe marginea protestelor din 10 august. 
 Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat duminică seara, într-o emisiune televizată, că premierul Dăncilă va 
avea la dispoziţie, în dezbaterea despre România din plenul Parlamentului European, cinci minute pentru a 
expune punctul de vedere al Guvernului. 
”D-na Dăncilă le-a spus liderilor europeni cu care a discutat ceea ce în mare parte va spune din nou şi la 
Strasbourg, în măsura în care va avea timp. I s-au alocat doar 5 minute, cu răspunsuri la întrebări cu tot. Mă rog, o 
să lucreze să îşi concentreze ideile principale astfel încât să îţi aperi ţara în cinci minute”, a declarat, duminică 
seară, la România TV, preşedintele PSD Liviu Dragnea. 
În a doua şedinţă a plenarei Parlamentului European urma să se adopte o rezoluţie privind România. 
Europarlamentarul ALDE, Norica Nicolai, a declarat, joi, pentru MEDIAFAX, că Parlamentul European amânat, 
pentru prima săptămână a lunii noiembrie, adoptarea Rezoluţiei privind statul de drept în România. 
Surse europene au precizat pentru MEDIAFAX că în a doua săptămână a lunii octombrie, preşedintele Klaus 
Iohannis va susţine un discurs despre viitorul Uniunii Europene, în plenul Parlamentului European de la Strasbourg 
e programat Iohannis să susţină un discurs. Acesta este şi motivul deciziei PE de a amâna adoptarea rezoluţiei, au 
adăugat sursele citate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dăncilă, după întâlnirea cu Timmermans: S-a discutat despre protocoale şi legile justiţiei/ Toader: Nu intră în 
discuţie activarea articolului 7. Nu cheamă Guvernul în instanţă, ci România  
Guvernul României a transmis marţi un comunicat, cu privire la întâlnirea de la Strabourg dintre premierul Viorica 
Dăncilă şi prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, printre subiectele abordate fiind 
protocoalele secrete, modificarea legilor justiţiei şi MCV. 
"În cadrul discuţiilor, desfăşurate într-o atmosferă constructivă, au fost abordate teme aflate pe agenda 
europeană, precum şi pe cea a dezbaterilor actuale din cadrul Parlamentului European. În context, prim-ministrul 
Viorica Dăncilă a reiterat intenţia României de a acţiona pentru promovarea interesului european şi pentru 
asigurarea unui mandat de succes care să evidenţieze importanţa unităţii şi evitarea diviziunilor la nivel european. 
A exprimat dorinţa ca dezbaterea de mâine din Parlamentul European, să fie argumentată şi constructivă", se 
arată în comunicatul transmis de Guvernul României. 
 Printre teme au fost şi cele legate de legile justiţiei şi protocoalele secrete. 
"Oficialul român a reiterat susţinere pentru priorităţile legislative pe care Comisia Europeană le-a prezentat 
recent. A salutat dialogul cu Comisia Europeană şi a subliniat necesitatea unei coordonări strânse între România şi 
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Comisia Europeană pe durata Preşedinţiei României la Consiliul Uniunii Europene, în interesul tuturor, pentru 
consolidarea proiectului european. În cadrul întrevederilor au fost abordate aspecte privind modificările aduse 
legilor justiţiei din România, despre protocoalele secrete dintre serviciile de informaţii şi diferite instituţii judiciare 
din România", mai precizează sursa citată. 
Cu privire la evoluţiile din cadrul Mecanismului de Cooperare şi Verificare, au fost abordate aspecte legate de 
evaluările cuprinse în rapoarte, premierul "arătând că acestea nu reflecta în întregime realitatea în domeniu. 
Premierul român a reiterat deschiderea de a continua consultările cu Comisia de la Veneţia", se mai arată în 
comunicatul de presă. 
Viorica Dăncilă s-a întâlnit marţi după-amiaza, la Strasbourg, cu prim-vicepreşedintele Comisiei Europene, Frans 
Timmermans, la întrevedere fiind prezenţi şi miniştrii Rovana Plumb şi Tudorel Toader, precum şi Dan Nica, 
europarlamentar. 
 
Toader, după discuţia cu Timmermans: Nu s-a pus problema vreunui reproş, a fost întâlnire constructivă 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, după întâlnirea de la Strasbourg cu premierul Viorica Dăncilă şi cu 
Frans Timmermans, că prim-vicepreşedintele Comisiei Europene nu a adus reproşuri României şi că ţara noastră 
nu e în pericolul activării articolului 7 al Tratatuluui UE. 
„Apreciez că a fost o întâlnire constructivă, un dialog principial şi corect. De ce spun asta? Nu s-a pus problema 
vreunui reproş dintr-o parte sau alta. S-a accentuat dialogul constant, a colaborării dintre Guvern şi Comisia, prin 
prim-vicepreedinte, pentru ca în final să avem un parcurs comun, un ţel comun - această construcţie europeană, 
consolidarea statului de drept. Dacă aş începe cu o problemă care esate foarte importantă. Prim-vicepreşedintele 
a spus cu subiect şi predicat că nu intră în discuţie articolul 7, că nu intră în discuţie activarea acestuia, pentru că 
România este într-o altă situaţie decât Ungaria sau Polonia. Prim-vicepreşedintele a spus foarte limpede: Nici nu 
intră în discuţie acest aspect”, a declarat ministrul Tudorel Toader la Antena3. 
Toader a mai spus că premierul Viorica Dăncilă a subliniat că ţara noastră respectă standardele. 
„În contextul discuţiilor, doamna premier a arătat că România respectă standardele de drept, că în România nu se 
pune problema nerespectării deciziilor CCR, că nu se pune problema unor modificări în legislaţia referitoare la 
legislaţia constituţuonală”, a mai spus Tudorel Toader. 
Articolul 7 din tratatul Uniunii Europene este activat atunci când se stabileşte că s-a încălcat valorile UE de către 
un stat membru, iar între sancţiunile aplicate se numără suspendarea unor drepturi sau chiar al dreptului de vot 
în Consiliul UE. 
 
Nu cheamă Guvernul în instanţă, ci România 
Tudorel Toader a spus, după discuţia cu Frans Timmermans, că prim-vicepreşedintele Comisiei Europene nu va 
chema Guvernul în instanţă, aşa cum s-a înţeles la dezbaterea de luni, ci România, pentru că ţara noastră nu a 
transpus directiva privind spălarea banilor. 
„A spus că va chema Guvernul în instanţă. Nu Guvernul, ci România şi nu e vorba să-l cheme. E deja o procedură 
de infringement începută pentru că nu am transpus directiva privind spălarea banilor. Referirea dânsului nu e la 
viitor, e la trecut. Nu Guvernul Românei, ci România pentru netranspunerea directivelor cu spălarea banilor”, a 
spus ministrul Justiţiei, la Antena3. 
Tudorel Toader a mai subliniat că la discuţia cu Frans Timmermans, la care a participat şi premierul Viorica 
Dăncilă, s-a menţionat şi subiectul protocoalelor secrete. 
„Să nu ne surprindă dacă prim-vicepreşedintele va exprima semne de întrebare cu privire la aceste protocoale, cu 
ce rol au avut ele în înfăptuirea justiţiei. S-a vorbit despre MCV, s-a vorbit şi despre Comisia de la Veneţia, cu 
standardele pe care le cere. S-a discutat despre modificările Codurilor, despre discuţiile cu Comisia. România se 
află pe un parcurs ireversibil în familia europeană”, a mai spus Tudorel Toader. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 
 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 

 Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a explicat la TVR care sunt cele trei modificări importante la proiectul 
de modificare a legii pensiilor 
Proiectul de modificare a legii pensiilor, abia ieşit din dezbatere publică, a suferit trei modificări importante. 
Ministrul Muncii a explicat, aseară, la TVR, că au fost făcute schimbări la cei care lucrează în condiţii deosebite. 
Lia Olguţa Vasilescu a mai spus că pensia va fi plătită numai pentru contribuția din salariu. 
Iar în ceea ce priveşte modul de creştere a pensiilor după promulgarea legii, nu a fost luată o decizie încă, dar 
Ministerul lucrează pe două variante: fie se aplică rata inflaţiei la care se adaugă 2 la sută, fie rămâne forma 
actuală. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Iohannis a acceptat numirea Rovanei Plumb în Guvern ca interimar la Educaţie 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, marţi decretele de revocare din funcţia de ministru al Educaţiei Naţionale a 
lui Valentin Popa şi de desemnare a Rovanei Plumb ca ministru interimar al Educaţiei Naţionale. 
”Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat marţi, 2 octombrie a.c., următoarele decrete: Decret 
pentru constatarea vacanţei unei funcţii de membru al Guvernului prin demisia domnului Valentin Popa, ministrul 
educaţiei naţionale şi Decret pentru desemnarea doamnei Rovana Plumb, ministrul fondurilor europene, ca 
ministru interimar al educaţiei naţionale”, a anunţat Admnistraţia Prezidenţială printr-un comunicat de presă 
remis MEDIAFAX. 
Valentin Popa a demisionat, joi, din funcţia de ministru al Educaţiei. Decizia lui Valentin Popa a venit după ce 
UDMR i-a reproşat că a introdus în ordonanţa privind predarea limbii române în şcolile cu predare în limbile 
minorităţilor o prevedere potrivit căreia orele de Limba şi literatura Română sunt predate de profesori cu studii 
superioare de specialitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Klaus Iohannis: România și Germania împărtășesc o viziune comună cu privire la proiectul european 
Președintele României, Klaus Iohannis, a pledat marți seară, la un eveniment organizat la Bucureşti cu prilejul Zilei 
Unităţii Germane, pentru menținerea și întărirea valorilor care stau la baza Uniunii Europene, în principal 
unitatea, solidaritatea și pacea pe continentul european. În contextul în care România va prelua președinția 
Consiliului Uniunii Europene la 1 ianuarie, șeful statului a dat asigurări că ne vom lupta pentru menținerea acestor 
valori și pentru respectarea lor, a transmis Ramona Avramescu pentru Telejurnal. 
"Eforturile noastre comune pentru păstrarea unității trebuie să continue. În aceste timpuri în care tendințele de 
dezbinare devin puternice, noi trebuie să rămânem uniți. România și Germania împărtășesc o viziune comună cu 
privire la proiectul european, întărită de spiritul profund pro-european al societăților noastre. Ne aflăm la doar 
câteva luni înainte de prima Președinție română a Consiliului Uniunii Europene. Doresc să vă asigur de 
angajamentul ferm al României pentru consolidarea proiectului european. Deși se prefigurează multe provocări, 
suntem hotărâți să le facem față și să contribuim la identificarea de soluții eficiente și la consolidarea rolului 
Uniunii pe scena internațională", a declarat președintele Klaus Iohannis. 
Șeful statului a menționat că la summitul de la Sibiu, din luna mai a anului viitor, va trebui identificată cea mai 
bună cale de urmat "pentru o Uniune mai puternică, o Uniune mai apropiată de cetățenii săi". 
În acest context, România poate conta pe sprijinul Germaniei, un reper al construcției europene, a menționat 
Klaus Iohannis. 
"Sunt convins că Președinția română a Consiliului Uniunii Europene va contribui la o și mai strânsă colaborare cu 
Germania, având în vedere aspirațiile noastre comune" , a adăugat președintele. 
Klaus Iohannis a amintit că Germania este de mulți ani primul partener comercial al României. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Legea off-shore, modificata cu scandal, in Camera Deputatilor: Mai multi parlamentari si reprezentatii 
companiilor petroliere au plecat de la discutii 
S-au aprins spiritele in timpul discutiilor pe marginea legii off-shore desfasurate astazi intr-o sedinta comuna a 
comisiilor de Economie, de Industrii, de Buget si de Administratie din Camera Deputatilor. 
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Parlamentarii din Opozitie au acuzat Puterea ca vine, din nou, cu amendamente nediscutate in comisii. Ba, pana si 
alesi ai ALDE au sustinut ca propunerile PSD sunt lipsite de sens. Nemultumiti ca deputatii nici macar nu i-au 
anuntat ca vor sa-i impoziteze mai aspru pentru productia de gaze din Marea Neagra, reprezentantii petrolistilor 
straini au parasit sala inainte ca dezbaterile sa se incheie...In tot acest timp, netulburati, social-democratii au 
ridicat plafoanele de impozitare pentru gazul din Marea Neagra. 
La nici 2 luni de la momentul in care au votat legea off-shore - retrimisa in Parlament la inceputul lui august de 
presedintele Klaus Iohannis - deputatii PSD s-au gandit sa le ceara petrolistilor si mai multi bani pentru gazul din 
Marea Neagra. 
Inca din iulie se stabilise ca petrolistii vor plati catre statul roman redevente - care pot ajunge la cel mult 13% din 
valoarea de vanzare a gazelor. In plus, pe ultima suta de metri, chiar inainte de adoptarea legii, PSD impusese un 
sistem suplimentar de impozitare al petrolistilor din off-shore. Mai exact, partidul de guvernamant voia atunci sa 
le incaseze petrolistilor o cota destul de mare din veniturile suplimentare (adica din sumele luate in plus pe gaz 
peste pretul de 47,71 lei/MWh practicat pe piata noastra inainte de liberalizarea partiala a pietei de profil). 
Mai exact, atunci PSD decisese ca impozitul pe care urmau sa-l plateasca petrolistii din Marea Neagra pe langa 
redevente, era de: 
- 30% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu pana la 85 lei; 
- 15% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi curpinse intre 85 lei si 100 lei; 
- 20% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 100 lei - 115; 
- 25% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 115 lei si 130 lei; 
- 30% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 130lei si 145 lei; 
- 35% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 145 lei si 160 lei; 
- 35% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 145 lei si 160 lei; 
- 40% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 160 lei si 175 lei; 
- 40% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 160 lei si 175 lei;  --45% din 
venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 175 lei si 190 lei; 
- 50% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi de peste 190 lei. 
Chiar daca au protestat, intitial, petrolistii pareau sa ia in calcul, totusi, plata unora dintre aceste impozite pe 
veniturile suplimentare, dorindu-si, probabil, sa negocieze in cazul altora. 
N-a mai fost cazul pentru ca, la inceputul lunii august, presedintele Klaus Iohannis a refuzat sa promulge legea off-
shore si a retrimis-o la Parlament. 
In consecinta, parlamentarii PSD s-au apucat de modificat si au creat o noua strategie de impozitare, chiar mai 
defavorabila pentru petrolisti decat cea din legea respinsa de presedinte. 
Mai exact, potrivit amendamentelor aflate in discutie astazi, in sedinta celor 3 comisii reunite ale Camerei 
Deputatilor, petrolistii ar fi urmat sa plateasca urmatoarele impozite cu pana la 20% mai mari pentru veniturile 
suplimentare. 
 
Iata unele dintre majorari: 
- 30% (in crestere cu 10% fata de forma initiala a legii off-shore) din venitul suplimentar obtinut pentru MWh 
vandut cu preturi cuprinse intre 100 lei si 115 lei; 
- 35% (in crestere cu 10 procente) 25% din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse 
intre 115 lei si 130 lei; 
- 40% (in crestere cu 10 procente) din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 
130 lei si 145 lei; 
- 40% (in crestere cu 10 procente) din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 
130 lei si 145 lei; 
- 50% (in crestere cu 15 procente) din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi cuprinse intre 
160 lei si 175 lei; 
- 70% (in crestere cu 20 de procente) din venitul suplimentar obtinut pentru MWh vandut cu preturi de peste 190 
lei. 
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In plus, un alt amendament al PSD prevede ca petrolistii isi vor putea deduce cel mult 30% din totalul 
impozitului pe venituri suplimentare pentru investitiile facute in sectorul extractiv. In proiectului initial al Legii 
off-shore, procentul era de 60%. 
 
Sedinta cu scantei 
Inca de la inceputul sedintei, discutiile dintre parlamentarii PSD si cei de la USR si PNL au fost tensionate, mai ales 
pe marginea amendamentelor legate de fiscalitatea legii off-shore. 
In repetate randuri, deputatii Opozitiei au sustinut ca nu au avut acces la suficiente date si ca doresc reluarea 
discutiei dupa ce informatiile le vor fi comunicate. 
La un moment dat, deputatul ALDE Varujan Vosganian a sustinut ca, din punctul sau de vedere, s-au adus prea 
multe modificari unei legi votate in urma cu doar doua luni. In plus, a spus parlamentarul ALDE, nu exista 
niciun studiu de impact bugetarla baza amendamentelor propuse. 
Presedintele comisiei de Industrii, Iulian Iancu (PSD), i-a raspuns, insa, ca aceasta noua forma a legii este mai 
buna decat precedenta. Dupa un dialog purtat pe ton ridicat, Vosganian a parasit sala. La fel au facut, peste putin 
timp, si deputatii PNL prezenti la discutii. 
Au plecat si reprezentantii petrolistilor, cu mult inainte ca discutiile sa se incheie, nemultumiti ca n-au fost 
informati din timp cu privire la modificarile legii si ca n-au fost lasati sa isi spuna parerea cu privire la ele. 
In ciuda scandalului din sedinta, social-democratii si-au sustinut amendamentele si le-au votat deja pe cele mai 
multe care tin de cresterea cotei de impozitare a veniturilor suplimentare ale petrolistilor din off-shore. 
In cele din urma, potrivit Mediafax, comisiile reunite ale Camerei Deputatilor au adoptat raportul privind Legea 
off-shore, care stabileste modul de exploatare a gazelor din Marea Neagra. Cu noile amendamente, Legea off-
shore va fi supusa votului final al Camerei Deputatilor. 
 (Sursa: ziare.com) 
 

 CCR discută astăzi modificările aduse legii privind organizarea administrativă a teritoriului 
Curtea Constituţională dezbate, miercuri, sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis cu privire la legea care interzice 
modificarea limitelor teritoriale ale localităţilor dacă se modifică ponderea cetăţenilor care aparţin unei minorităţi 
etnice. 
Obiecţia de neconstituţionalitate a Legii pentru modificarea şi completarea Legii nr.2/1968 privind organizarea 
administrativă a teritoriului României, obiecţie formulată de Preşedintele României pe 30 iulie, este singurul 
punct de pe ordinea de zi a şedinţei CCR de miercuri. 
Senatul a adoptat pe 5 iulie, în calitate de for decizional, Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 2/1968 
privind organizarea administrativă a teritoriului României. Printre modificările aduse de parlamentari se numără 
introducerea unui articol care prevede că „se interzice orice modificare a limitelor teritoriale ale judeţelor, 
oraşelor, comunelor şi satelor care are ca scop sau efect schimbarea ponderii cetăţenilor aparţinând minorităţii 
naţionale în unitatea administrativ-teritorială în cauză, precum şi afectarea drepturilor şi libertăţilor acestora, 
decurgând din Constituţie, tratatele şi convenţiile internaţionale la care România este parte”. 
 Potrivit sesizării de neconstituţionalitate a şefului statului, articolul adoptat de Senat nu a fost discutat de Camera 
Deputaţilor şi nici nu se regăseşte în forma iniţiatorului legii. 
„Mai mult, o astfel de modificare substanţială care vizează introducerea unei interdicţii pentru legiuitor de 
modificare a limitelor teritoriale ale unităţilor administrativ-teritoriale care determină modificarea ponderii 
cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale nu are nicio legătură cu aspecte care ţin de actualizarea denumirilor 
acestor unităţi administrativ-teritoriale şi nici cu actualizarea prevederilor din Legea nr. 2/1968 privind 
organizarea administrativă a teritoriului României”, conform sursei citate. 
De asemenea, Klaus Iohannis apreciază că articolul introdus la iniţiativa UDMR în Legea privind organizarea 
teritoriului României ar fi trebuit introdus în Legea administraţiei publice locale. 
În textul sesizării se mai arată că Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001 prevede faptul că „delimitarea 
teritorială a comunelor, oraşelor, municipiilor şi judeţelor se stabileşte prin lege” şi că „orice modificare a limitelor 
teritoriale ale acestora se poate efectua numai prin lege şi numai după consultarea prealabilă a cetăţenilor din 
unităţile administrativ-teritoriale respective prin referendum, care se organizează potrivit legii”, motiv pentru care 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
„rezultă că populaţia dintr-o unitate administrativ-teritorială îşi poate manifesta voinţa cu privire la modificarea 
limitelor teritoriale ale respectivei unităţi, prin referendum”. 
„Dispoziţiile constituţionale privind suveranitatea permit exprimarea voinţei unei comunităţi în raport cu 
necesităţile economice”, a mai precizat şeful statului în sesizarea trimisă CCR. 
„Aşadar, pe cale de interpretare, exigenţele constituţionale referitoare la organizarea teritoriului, suveranitate şi 
autonomie locală nu permit instituirea unei interdicţii cu privire la exprimarea voinţei cetăţenilor dintr-o unitate 
administrativ-teritorială în ceea ce priveşte modificarea limitelor teritoriale ale acesteia. În plus, circumstanţierea 
unei astfel de interdicţii - prin raportare la un scop sau efect ce ar conduce la schimbarea ponderii cetăţenilor 
aparţinând minorităţii naţionale în unitatea administrativ-teritorială în cauză, precum şi la afectarea drepturilor şi 
libertăţilor acestora - este neclară şi imposibil de stabilit. Calificarea unei astfel de acţiuni prin raportare la un alt 
scop şi efect decât cel de delimitare teritorială, astfel încât aceasta să se înscrie în ipoteza interdicţiei este 
imposibil de realizat, nu este stabilită entitatea care va analiza scopul şi va constata efectul şi nu sunt prevăzute 
consecinţele încălcării acestei interdicţii”, a conchis Iohannis în textul sesizării. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Formarea completelor de cinci judecători de la instanţa supremă, sesizată de Dăncilă la CCR, după ideea 
exprimată de Liviu Dragnea/ UPDATE: Răspunsul Curţii 
Premierul Viorica Dăncilă a sesizat, marţi, CCR în legătură cu un posibil conflict juridic între Parlament şi Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) referitor la formarea completelor de cinci judecători de la instanţa supremă. 
Sesizarea vine în contextul în care preşedintele PSD, Liviu Dragnea, anunţase, iniţial, că l-a rugat pe ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, să se gândească dacă nu cumva poate sesiza, prin Guvern, Curtea Constituţională privind 
formarea completelor de 5 judecători de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
Controversele privind formarea completelor de 5 judecători de la instanţa supremă au început după ce a intrat în 
vigoare legea 304, de modificare a legii de organizare judiciară. Aceasta prevede că vicepreşedintele Înaltei Curţi 
de Casaţie şi Justiţie şi preşedintele Secţiei Penale nu mai conduc completele de 5 judecători, ci toţi magistraţii din 
complet sunt traşi la sorţi. 
 Preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie a anunţat însă că modificările legislative aduse Legii nr.304/2004 nu 
conţin norme tranzitorii în cazul formării completelor de 5 judecatori aşa că schimbările intră în vigoare abia anul 
viitor. Cristina Tarcea a mai spus că de imediată aplicare este legea 207/2018, care arată că aceste complete de 5 
judecători se trag la sorţi la începutul fiecărui an. 
 
CCR, despre sesizarea V. Dăncilă: Până în 16 octombrie, părţile îşi pot exprima punctele de vedere 
CCR anunţă că, până în data de 16 octombrie, părţile implicate în conflictul sesizat de premier pot depune, în 
scris, punctele de vedere. Viorica Dăncilă a sesizat, marţi, CCR în legătură cu un posibil conflict juridic între 
Parlament şi ÎCCJ referitor la formarea completelor de cinci judecători. 
"În data de 2 octombrie 2018, Curtea Constituţională a fost sesizată de către prim-ministru cu o „cerere de 
soluţionare a unui conflict juridic de natură constituţională între Parlamentul României, pe de o parte, şi Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie, pe de altă parte, determinat de refuzul explicit al acestei din urmă autorităţi publice de 
a aplica o lege adoptată de Parlament, şi substituirea în acest mod, implicit, autorităţii legiuitoare”. Sesizarea 
constituie obiectul Dosarului nr.1417E/2018. Conform procedurii prevăzute de art.35 din Legea nr.47/1992 privind 
organizarea şi funcţionarea Curţii Constituţionale, a fost stabilit termenul de 16 octombrie 2018 înăuntrul căruia 
părţile aflate în conflict îşi pot exprima, în scris, punctul de vedere asupra conţinutului conflictului şi a eventualelor 
căi de soluţionare a acestuia", se arată în comunicatul CCR. 
Ulterior datei de 16 octombrie va fi stabilit şi termenul de judecată 
Premierul Viorica Dăncilă a sesizat, marţi, CCR în legătură cu un posibil conflict juridic între Parlament şi Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) referitor la formarea completelor de cinci judecători de la instanţa supremă. 
Sesizarea vine în contextul în care preşedintele PSD, Liviu Dragnea, anunţase, iniţial, că l-a rugat pe ministrul 
Justiţiei, Tudorel Toader, să se gândească dacă nu cumva poate sesiza, prin Guvern, Curtea Constituţională privind 
formarea completelor de 5 judecători de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. 
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Controversele privind formarea completelor de 5 judecători de la instanţa supremă au început după ce a intrat în 
vigoare legea 304, de modificare a legii de organizare judiciară. Aceasta prevede că vicepreşedintele Înaltei Curţi 
de Casaţie şi Justiţie şi preşedintele Secţiei Penale nu mai conduc completele de 5 judecători, ci toţi magistraţii din 
complet sunt traşi la sorţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaţilor limitează mandatele directorilor serviciilor de informaţii la patru ani 
Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, tacit, patru proiecte legislative care limitează mandatele directorilor 
serviciilor de informaţii la patru ani, fără posibilitatea reînnoirii acestora. 
Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, tacit, patru propuneri legislative pentru modificarea şi completarea Legii 
nr.14/1992 privind organizarea şi funcţionarea Serviciului Român de Informaţii, a Legii nr.1/1998 privind 
organizarea şi funcţionarea Serviciului de Informaţii Externe, a Legii nr.191/1998 privind organizarea şi 
funcţionarea Serviciului de Protecţie şi Pază, precum şi a Legii nr.92/1996 privind organizarea şi funcţionarea 
Serviciului de Telecomunicaţii Speciale. 
Potrivit celor patru acte normative, directorii celor patru servicii de informaţii, anume directorii SRI, SIE, STS şi 
SPP, vor fi numiţi „pentru un singur mandat care nu poate depăşi durata de patru ani”. 
De asemenea, prim-adjuncţii directorilor celor patru servicii de informaţii, precum şi adjuncţii, sunt şi eu numiţi 
tot „pentru un singur mandat care nu poate depăşi durata de patru ani”, mai prevăd proiectele de lege adoptat 
tacit în Camera Deputaţilor. 
În prezent, legile de organizare şi funcţionare a SRI, SIE, SPP şi STS nu conţin nicio prevedere legată de numărul 
posibil de mandate pe care le pot ocupa directorii acestora, prim-adjuncţii şi adjuncţii. 
Proiectele de lege iniţiate de deputatul PSD Liviu Pleşoianu vor merge pentru dezbatere şi vot la Senat, în calitate 
de cameră decizională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Deputaţii dezbat şi votează astăzi, de la ora 10:00, moţiunea simplă împotriva ministrului Eugen Teodorovici 
Camera Deputaţilor va dezbate şi vota, în plenul de miercuri care va începe la ora 10.00, moţiunea simplă 
„Tripleta Dăncilă-Vâlcov-Teodorovici sugrumă administraţia publică locală din România” prin care liberalii cer 
demisia ministrului Finanţelor, Eugen Teodorovici. 
PNL a depus săptămâna trecută o moţiune simplă pe Finanţe,prin care i se cere lui Eugen Teodorovici să adopte 
de urgenţă un set de nouă măsuri şi să-l dea afară pe Darius Vâlcov de la conducerea MFP. Moţiunea este 
semnată de 65 de parlamentari. 
"Dacă domnul Dragnea a eşuat în anul 2013 cu înşelătorul proiect al descentralizării, demaraţi dumneavoastră o 
amplă reformă care să genereze o descentralizare financiară clară, cât mai repede, prin care primarii să aibă 
pentru fiecare competenţă primită în plus şi banii necesari pentru a o îndeplini. Nu intraţi în corul domnului 
Dragnea care vântură în faţa oamenilor strategii pentru anul 2040! Fiţi pragmatic şi găsiţi soluţii pentru bugetul 
viitor, care în mai puţin de o lună şi jumătate ar trebui să ajungă la Parlament pentru dezbatere şi aprobare", se 
arată în textul moţiunii simple a PNL. 
 Liberalii îi cer ministrului Eugen Teodorovici să-şi îndeplinească prerogativele de ministru al Finanţelor şi să nu se 
mai comporte ca o vedetă de televiziune. 
"În textul moţiunii nu v-am solicitat altceva decât să vă îndepliniţi prerogativele de ministru şi să vă opriţi din 
comportamentul de vedetă de televiziune. Nu ne-aţi convins până acum că dumneavoastră conduceţi ministerul, 
ci suntem şi mai puternic convinşi că dl Vâlcov este şeful politicii bugetare, iar dl Mişa vă joacă pe degete în 
privinţa politicii fiscale. Uneori, nu vi se dă voie nici să vorbiţi, pentru că vă ia microfonul dl Viorel Ştefan. Degeaba 
tot promiteţi lucruri rezonabile, pentru că în realitate nu se întâmplă nimic", potrivit sursei citate. 
Opoziţia mai susţine că de când acesta este ministru, în doar şapte luni de zile, "dobânzile plătite depăşesc 8,37 
miliarde lei, iar pentru tot anul 2018 veţi depăşi 14 miliarde de lei pentru dobânzi". 
"Guvernul se împrumută tot mai mult, nu ca să construiască autostrăzi şi căi ferate, nu ca să modernizeze şcoli şi 
spitale, ci ca să asigure cheltuielile curente ale statului român. Aţi ajuns în aceeaşi disperare financiară prin care 
trec unii românii care se împrumută resemnaţi la CAR sau în bănci, nu pentru a cumpăra bunuri sau a face 
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investiţii, ci pentru a-şi plăti factura la curent sau pentru a pune ceva pe masă, de sărbători", conform textului 
moţiunii simple. 
În finalul documentului, PNL îi solicită lui EUgen Teodorovici să dispună "de urgenţă" un set de măsuri. 
"Eliminaţi imediat supra-acciza la carburanţi pentru a opri ritmul ameţitor de creştere a preţurilor! Aşa cum Mişa 
a introdus-o peste noapte, şi dumneavoastră o puteţi elimina în câteva zile, dacă vreţi şi dacă chiar 
dumneavoastră conduceţi ministerul. Stă în puterea dumneavoastră de ministru să domoliţi inflaţia şi pierderea 
puterii de cumpărare, care a degradat standardul de viaţă pentru peste 80% dintre români. Opriţi 
supraîndatorarea românilor şi a copiilor încă nenăscuţi. Demonstraţi românilor că, în plină creştere economică, 
puteţi să acoperiţi măcar cheltuielile curente – pensii, salarii, servicii medicale şi de educaţie. Folosiţi banii publici 
pentru modernizarea României, nu pentru plata dobânzilor de miliarde către creditori. Demaraţi imediat proiecte 
majore de investiţii. Vreţi bani mai mulţi la buget, atunci investiţi! Construiţi ceva în ţara asta! Ştiţi bine că nu poţi 
la infinit să mulgi o vacă, fără să-i dai apă şi de mâncare. Dacă pentru acest obiectiv trebuie să faceţi meditaţii cu 
doamna Plumb şi să o învăţaţi cum se aduc fondurile europene în România, făceţi-o!", se arată în text. 
O altă cerinţă se referă la alocarea către primării a unei cote mai mari din TVA. 
"Lăsaţi, de la 1 ianuarie 2019, 100% din impozit către administraţia locală! Numai aşa veţi repara o parte din 
erorile financiare făcute anul acesta. Asiguraţi primăriilor un buget minimal la nivelul cheltuielilor din 2018, nu din 
2017! Cheltuielile primăriilor prilejuite de inflaţie şi de alte transferuri de sarcini sunt mai mari cu cel puţin 10% în 
anul 2018, faţă de anul trecut. Alocaţi bani în bugetul de stat pentru politicile naţionale. Nu mai transferaţi poveri 
bugetare suplimentare de la Guvern către primării, căci mai mult de jumătate dintre acestea nu au bani nici 
pentru factura la curent. Nu mai distribuiţi bani din fondul de rezervă! Banii din buget nu sunt ai PSD, ci ai 
românilor! Implementaţi mecanisme transparente pentru cheltuirea banilor publici, pentru că asta aţi promis că 
veţi face atunci când aţi fost învestit. Nu mai confiscaţi banii agonisiţi de primării. Stimulaţi investiţiile locale şi 
răsplătiţi economia bugetară pe care o fac primarii gospodari, nu o pedepsiţi. Înapoiaţi, prin investiţii, banii luaţi 
din excedentele acumulate de primarii chibzuiţi până la 31 decembrie 2017. Alocaţi cote mai mari din TVA către 
primării. Colectaţi mai bine din marea evaziune fiscală şi distribuiţi pe măsură către primării şi consilii judeţene", 
completează liberalii. 
Documentul se încheie cu o solicitare legată de Darius Vâlcov, consilierul premierului Viorica Dăncilă. 
"În final, vă reiterăm: daţi-l afară pe Darius Vâlcov de la conducerea Ministerului Finanţelor Publice", se încheie 
textul moţiunii simple. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Senatul a respins moţiunea pentru demisia ministrului Transporturilor | Şova: Un ministru nu este şef de 
şantier/ Opoziţia: Sunteţi ministrul dezastrului 
Senatul a respins moţiunea simplă, intitulată "România sub orânduirea PSD, ruşinea Europei la infrastructura de 
transport", prin care PNL şi USR cereau demisia ministrului Transporturilor, Lucian Şova. 
Senatorii au respins moţiunea simplă depusă împotriva ministrului Transporturilor, Lucian Şova, cu 64 de voturi 
„împotrivă”, 40 de voturi „pentru” şi opt abţineri. 
Votul a fost secret, cu bile. 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, a declarat în timpul dezbaterilor pe moţiunea simplă împotriva sa, din 
Senat, că un ministru nu este „şef de şantier” şi că a redus birocraţia. Opoziţia l-a acuzat de incompetenţă. 
„Un ministru nu este şef de şantier. Mulţi dintre predecesorii mei au preferat să stea pe şantiere, rezultatele le 
vedeţi. În cele opt luni de zile am emis peste 1400 de Hotărâri de Guvern, acte normative, ordine de 
reglementare, pentru a debloca procedurile administrative. Am fost acuzat de birocraţie, birocraţia am redus-o şi 
am desfiinţat-o în Ministerul Transporturilor. Acest luru se face din biroul ministrului începând de la ora 8:00 
dimineaţa până la 8:00 seara. Vă aştept la mine la birou”, a afirmat în timpul dezbaterii moţiunii din Senat, 
ministrul Transporturilor, Lucian Şova. 
 Acesta a susţinut că până la sfârşitul termenului, România va absoarbe toţi banii europeni. 
”Se vorbeşte de fonduri europene şi de lipsa proiectelor. Totuşi, sunt acte oficiale, avem 77 de cereri de finanţare 
depuse la Comisia Europeană, care însumează 7,5 miliarde de euro. 52 au fost aprobate. Cum poate cineva să 
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pretindă că mai există vreun risc să nui consumăm toţi banii europeni? Până la sfârşit România va absoarbe toţi 
banii..”, a adăugat ministrul Lucian Şova. 
Preşedintele Comisiei de transporturi din Senat, senatorul PSD, Daniel Butunoi a afirmat în plen că PSD va vota 
împotriva moţiunii simple şi că în timpul mandatului lui Ludovic Orban la conducerea Ministerului Transporturilor, 
nu s-a construit nicio autostradă. 
„Se pare că la Senat a devenit o tradiţie. Nicio sesiune parlamentară fără moţiune simplă pe transporturi. Nu 
puteţi să aruncaţi cu noroi în tot ceea ce s-a făcut până acum. Aşa cum spunea şi domnul ministru, dacă tot va 
place să mergeţi pe informaţiile date pe mass media haideţi să ne uităm puţin în 2008. Mandatul ministrului de 
autostrăzi al domnului Ludovic Orban este echivalent cu 0 autostrăzi. PSD nu va vota această moţiune simplă”, a 
afirmat în plen Daniel Butunoi. 
Şi senatorul PSD Marin Gheorghe a declarat că îl susţine pe ministrul Transporturilor, care îşi îndeplineşte 
programul de guvernare. 
„În ultima perioadă opoziţia ne-a obişnuit să facă moţiuni gratuite. Eu cred că românii s-au săturat să audă din 
gură PNL şi USR despre parapadul din România. Nu trebuie să ne aşteptăm la altecva, pentur că orice ar face 
cabinetul PSD-ALDE pentru ei nu este bine pentru că nu este guvernul lor. Ministrul Transporturilor îşi 
îndeplineşte menirea, pune în practică programul de guvernare”, a declarat senatorul PSD Marin Gheorghe, în 
timpul dezbaterilor moţiunii simple. 
 Şi senatorul UDMR, Cseke Attila, a declarat că moţiunea simplă este un demers legitim al opoziţiei, însă nu vine 
cu soluţii. UDMR se va abţine de la vot, a precizat acesta. 
„Moţiunea simplă este un demers legitim al opoziţiei. Nu trebuie să se suoere nimeni pentru o moţiune simplă, 
este o dezbatere care ne poate ajută că lucrurile să meargă mai bine, Eu propun să ne axam puţin pe soluţii. Din 
păcate nu sunt soluţii în această moţiune. Soluţii astăzi eu nu am văzut. Dacă vrem să avem o finanţare necesară, 
dacă vrem că indiferent de ministru al transporturilor, să recuperăm din ceea ce avem de recuperat. Grupul 
UDMR se va abţine la votul de la această moţiune”, a susţinut senatorul UDMR, Cseke Attila, în plen. 
Pe de altă parte, opoziţia îl acuză pe ministrul Transporturilor, Lucian Şova, de incompetenţă. Senatorul PNL 
George Stângă, membru în Comisia pentru transporturi, i-a cerut demisia ministrului. 
„Mi-aş dori să aşteptaţi cu atenţie argumentele PNL, dar şi strigătul disperat al milioanelor de români care văd 
foarte clar că gestionarea acestui minister nu este cea mai potrivită. Aş vrea să discut despe atitudinea domnului 
ministru. Pe lângă incompetenţa, atitudinea dvs trebuie şi ea sancţionată. Nu mai sprijiniţi aroganţa şi 
incompetenţa. Va solicităm să demisionaţi de la conducerea Ministerului Transporturilor. Sunteţi paralel cu 
nevoile cetatelor. Ne puneţi în situaţia să va cerem să plecaţi acasă. Aşa este mai bine pentru noi, aşa este mai 
bine pentru România”, a afirmat senatorul PNL George Stângă, în plen. 
Acesta a amintit de marşul din vară al protestatarilor din Republica Moldova pentru autostradă. 
„În vară zeci de mii din Republica Moldova au venit spre bucureşti pentru a trage un semnal de alarmă în privinţă 
importanţei construrii unei autostrăzi în zonă Moldovei. Moldova vrea autostradă, asta au strigăt cei care au 
participat la acest marş, care nu mai au încredere în Guvern. Este inadmisibil că cineva să îţi ofere bani şi tu să nu 
doreşti să îi iei. Proiectele sunt anesteziate din cauza incompetenţei persoanelor care conduc acest minister. 
Inaccesarea fondurilor europene este furt din buzunarul românilor. Ar trebui să fiţi pe teren, nu la biroul de la 
Minister. În ceea ce priveşte infrastructura CFR lucrurile sunt la fel de grave. Trenurile CFR catatori au întârziat la 
începutul acestui an, în medie, peste 200 de minute în fiecare zi. Asta în timp ce bani europeni aşteaptă să fie 
accesaţi de către ţara noastră”, a adăugat Stângă. 
Şi senatorul USR, Allen Coliban, a declarat, în timpul dezbaterilor, că România are cel mai mare număr de morţi în 
accidente rutiere şi că ministrul Transporturilor, Lucian Şova, este de fapt un „ministru al dezastrului”. 
„Incompetenţa dumneavoastră pun pe butuci transporturilor pe calea ferată. Vară această s-au prăbuşit două 
poduri de cale ferată. Doar întâmplarea a făcut să nu avem pierderi de vieţi omeneşti. Există un risc de a avea un 
ministru incompetent, cum este domnul Sova. Domnul Sova trebuie demis astăzi. În an centenar nu avem nicio 
autostradă care să lege regiunile româniei. Domnul Sova nu îşi doreşte asta. Avem cel mai mare număr de morţi în 
accidente rutiere în Europa. Cinci români mor în fiecare zi. Domnule Sova nu sunteţi ministrul dezastrului, ci 
sunteţi şi un mare mincinos. În CV scrie că sunteţi eficient. Sunteţi eficient doar să duceţi România spre dezastru”, 
a afirmat senatorul USR, Allen Coliban, în plenul Senatului. 
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Printre motivele pentru care USR şi PNL au depus, miercurea trecută, moţiunea simplă, se număra şi situaţia 
autostrăzilor şi a drumurilor naţionale "pline de gropi". 
"Fără autostrăzi noi, cu autostrăzi vechi neîntreţinute, cu drumuri naţionale în mare parte impracticabile, pline de 
gropi şi cu poduri care au depăşit cu zeci de ani perioada de folosinţă - nu mai vorbim de perioade de garanţie. 
Aceste realităţi generează zilnic blocaje în trafic în aproape toate localităţile din ţară dar mai cu seamă în municipii 
şi oraşe. Ele sunt cauza principală a sute de accidente deosebit de grave cu victime umane, determină poluarea 
mediului, afectând comunităţile. Practic sunt direct afectaţi participanţii la trafic, transportatorii, administraţiile 
locale, întreaga populaţie a ţării", se arată în textul moţiunii simple. 
Iniţiatorii moţiunii simple împotriva ministrului Transporturilor, Lucian Şova, au amintit şi declaraţiile făcute de 
Comisarul european pentru politică regională de pe data de 16 septembrie. 
"Domnule ministru, chiar dacă aţi încercat să negaţi cele spuse de către Comisarul european pentru politică 
regională, acesta a revenit în data de 16 septembrie 2018 şi a precizat: -Domnul ministru spunea că există un grad 
de contractare de 200%, dar noi, la Comisie, nu am primit proiecte noi", potrivit sursei citate. 
Cele două formaţiuni de Opoziţie arată că ţara noastră ar fi putut accesa fonduri de coeziune din partea Comisiei 
Europene dacă ar fi avut proiecte în acest sens. 
"În propunerea Comisiei Europene pentru perioada 2021-2027, fondurile de coeziune alocate României sunt cu 
10% mai mari faţă de cele prevăzute în actualul exerciţiu bugetar. Pentru a beneficia de aceşti bani România are 
nevoie de proiecte, însă Bucureştiul nu a trimis Comisiei Europene nimic nou pe Programul Operaţional 
Infrastructură Mare, după proiectul de metrou Gara de Nord-Otopeni”, se mai arată în moţiunea simplă a PNL şi 
USR", mai precizează textul moţiunii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Transporturilor: În orizontul lui 2020, vom circula cu trenul de la Gara de Nord la Otopeni 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, a declarat, marţi seara, că până în 2020 se va circula cu trenul pe ruta Gara 
de Nord - Aeroportul Otopeni şi deja se lucrează la implementarea proiectul prin care CFR Infrastructură va dubla 
linia ferată existentă. 
„Am spus precis că, în orizontul lui 2020, vom merge cu trenul de la Gara de Nord la Aeroportul Otopeni şi vă spun 
foarte sigur că într-un an şi ceva se poate realiza acest lucru”, a declarat Lucian Şova, într-o emisiune la Antena 3. 
Oficialul de la TR a precizat că „deja se lucrează la implementarea părţii de proiect de dublare a căii ferate pe 
aliniamentul existent”. „CFR Infrastructură va construi singur dublarea. Deci, încă un segment de cale ferată pe 
aliniamentul paralel cu cel care există, iar, din momentul în care va trebui să devieze către aeroport, studiul de 
fezabilitate este gata în mai puţin de o lună de zile”, a explicat Şova. 
 Ministrul Transporturilor a mai spus că valoarea acestui proiect se ridică la 90 de milioane de euro, fiind 
extraordinar de important pentru ceea ce înseamnă ca serviciu. „Până la urmă este vorba despre vreo 16 km de 
cale ferată, nu e un lucru mare. Dar pe un segment, pentru a putea încrucişa trenurile pe aliniamentul vechii căi 
ferate se construieşte încă un fir, care va coti la dreapta spre aeroport, traversând pe deasupra pe estacade, pe 
viaducte, DN1 şi toată infrastructura rutieră”, a adăugat Şova. 
Ministrul Transporturilor a menţionat că, la ora actuală, există linie de cale ferată între Gara de Nord şi Otopeni, 
însă nu până în aeroport, fiind o „legătură feroviară rudimentară”. 
„În mandatul meu, o să avem tren la aeroport. Există o legătură feroviară rudimentară şi care nu vine până în 
aeroport. Este vechea linie de cale ferată care merge de la Bucureşti, traversează Otopeni, acolo este făcută o 
gară, o improvizaţie, o scară rulantă”, a adăugat ministrul Transporturilor. 
De asemenea, ministrul Lucian Şova a precizat în cadrul aceleiaşi intervenţii că în bugetul CFR din 2017 au fost 80 
de milioane de lei, pentru reparaţii de vagoane „dar nu au fost consumaţi”. 
Potrivit CFR SA, modernizarea Liniei de cale ferată Bucureşti Nord - Aeroport Internaţional Henri Coandă Bucureşti 
Otopeni este inclusă în Master Planul General de Transport şi în lista de proiecte finanţate din POIM 2014-2020. 
Valoarea estimată a obiectivului de investiţii prevăzută în Master Planul General de Transport este de 97,15 
milioane de euro, fără TVA. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Lucian Şova: Lucrăm la proiectul de transfer a Centurii Capitalei în subordinea Primăriei 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, a declarat, marţi seara, că se lucrează la proiectul de trasfer a Centurii 
Capitalei în subordinea Primăriei Municipiului Bucureşti (PMB), însă infrastructura de transport naţional poate fi 
transferată către o altă instituţie numai prin lege. 
„Toată Centra, deci aici nu va fi cu realizată sau nerealizată, lucrăm la proiectul de transfer la Capitală (n.r. - 
Primăria Municipiului Bucureşti), însă eu vă spun aşa: un domeniu public al statului, aflat în patrimoniul 
Ministerului Transporturilor, care este infrastructură de transport naţional, poate fi transferată către altă entitate 
doar prin lege organică”, a declarat Lucian Şova, la Antena 3. 
Ministrul Transporturilor a dat un exemplu concret despre ce înseamnă că se lucrează la un proiect de transfer a 
Şoselei de Centură a Capitalei din subordinea ministerul de resort la PMB. 
 „Subiectul îl cunoaşte doamna Primar General, i-am propus de mult în grupurile de lucru pe care le-am avut la 
Ministerul Transporturilor, să scrie Primăria Capitalei cum vrea ea proiectul de lege, de Hotărâre, de ce-o fi ea şi 
eu cu Ministerul Transporturilor îl promovez pe circuit de realizare”, a detaliat Şova. 
La începutul lunii septembrie, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a acuzat, în debutul şedinţei Consiliului 
General al Municipiului Bucureşti (CGMB) din aceeaşi zi, dezinformări referitoare la preluarea Centurii Capitalei de 
către Primărie de la CNAIR, precizând că Guvernul nu a depus până acum nicio cerere de atragere de fonduri 
europene pentru acest obiectiv. 
Ministerul Transporturilor (MT) a anunţat în aceeaşi zi că a propus ca proiectul de act normativ ce va reglementa 
transferul Şoselei de centură a Capitalei din proprietatea publică a statului şi concesiunea CNAIR în proprietatea 
publică a Municipiului Bucureşti să fie elaborat în cadrul Primăriei Generale. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Fifor participă la reuniunea miniştrilor Apărării din ţările membre ale NATO 
Ministrul Mihai Fifor participă, miercuri şi joi, la reuniunea miniştrilor Apărării din statele membre ale Alianţei 
Nord-Atlantice, care se desfăşoară la Bruxelles, întâlnire care constituie o oportunitate de evaluare a Summitului 
NATO din iulie şi pentru demonstrarea angajamentului aliaţilor în vederea implementarea deciziilor adoptate cu 
acest prilej, informează Ministerul Apărării Naţionale (MApN). 
Miercuri, miniştrii vor analiza progresele înregistrate de Georgia în implementarea Pachetului substanţial NATO-
Georgia (SNGP) şi vor aborda subiectul partajării echitabile a responsabilităţilor în cadrul NATO (burden sharing), 
din perspectiva concluziilor recentului Summit. 
Ministeriala de joi va fi dedicată, în principal, evaluării stadiului implementării posturii de descurajare şi apărare a 
NATO. 
Totodată, aliaţii vor discuta cu oficiali ai Uniunii Europene, Finlandei şi Suediei aspecte de interes comun precum 
mobilitatea militară, contracararea ameninţărilor hibride şi cibernetice. 
Reuniunea se va încheia cu o sesiune a Grupului de Planificare Nucleară (NPG). 
În marja reuniunii, precizează MApN, ministrul român al Apărării va avea întâlniri în format bilateral cu omologii 
din Canada, Marea Britanie, Italia, Spania şi Turcia, precum şi cu generalul american Curtis M. Scaparrotti, 
comandantul suprem al Forţelor Aliate din Europa (SACEUR).  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Petre Daea: S-au plătit despăgubiri de pestă porcină africană în valoare de 12 milioane de euro 
Ministrul Agriculturii, Petre Daea, a declarat marți, la redeschiderea SPA Jilava, că până acum s-au făcut plăți de 
despăgubire pentru pesta porcină africană către fermieri de 12 milioane de euro, îndemnând crescătorii să 
colaboreze cu autoritățile pentru întocmirea documentelor de despăgubire, scrie Mediafax. 
„Până acum s-au plătit în jur de 12 milioane de euro, 54 de milioane de lei, dar aceste documente se fac în 
continuu, se fac cu mai mare ușurință la gospodării, pentru că ai terminat, dacă a avut un porc doi ai făcut 
documentele respective. La societățile comerciale până nu se încheie sacrificarea efectivelor în întregime nu poți 
să faci documentația cuvenită”, a precizat ministrul, la redeschiderea Stației de Pompare a Apei (SPA) Jilava. 
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Ministrul a menționat că după identificarea focarelor, o echipă formată din reprezentanți ai prefecturii, Direcției 
Agricole, ai DSV-ului și ANVSA-ului se prezintă în gospodării, unde după sacrificarea porcilor se întocmesc 
documentele pentru despăgubiri. 
„Rog proprietarii să fie foarte atenți și să coopereze când ajunge această echipă acolo, inclusiv să se facă 
documentele pentru că așa spune legea, în momentul în care ai făcut uciderea respectivă să întocmești 
documentele”, a spus ministrul Agriculturii. 
Oficialul MADR spune că potrivit rapoartelor, Ialomița este județul cu cele mai multe plăți effectuate, în timp ce în 
Tulcea este necesară întocmirea mai multor dosare de despăgubiri. 
„Am văzut la Ialomița o treabă foarte ordonată, din 2.400 de gospodării care au fost afectate, 2.200 deja au primit 
banii, ceea ce înseamnă că acele comisii au lucrat operativ și pierderea aceasta de timp a fost eliminate în cazul 
acestui județ. O situație mai grea am văzut-o la Tulcea, încă sunt multe documente de făcut acolo și trebuie să le 
facă pentru a se respecta pe de oparte termenul legal și din același timp să se onoreze drepturile pe care le au 
păgubașii”, a concluzionat ministrul Agriculturii. 
Ministrul Agriculturii a fost prezent marți la repornirea stației de pompare a apei Jilava, care nu a mai funcționat 
de 12 ani. Potrivit oficialului, proiectul a fost demarat în luna februarie, cu o valoare a investiției de 1,3 milioane 
de lei. Stația urmează să deservească aproximativ 10.000 de hectare în județele Ilfov, Giurgiu și Călărași. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Presedintele Consiliului Rectorilor: Romania va pierde dreptul de vot in Agentia Spatiala Europeana si CERN 
Presedintele Consiliului Rectorilor, Sorin Cimpeanu, atrage atentia ca tara noastra risca sa piarda dreptul de vot in 
Agentia Spatiala Europeana si la CERN, pentru ca Romania nu si-a platit contributia. 
Anuntul a fost facut de Cimpeanu intr-un discurs sustinut la Iasi la festivitatea de deschidere a anului universitar 
2018 - 2019. La eveniment a participat si presedintele Klaus Iohannis. 

 Iohannis, la Iasi: E inadmisibil sa faci 6 ore cu trenul de la Bucuresti 
 Iohannis face apel la studenti sa nu mai plece din tara dupa facultate 

Printre altele, fostul ministru al Educatiei in Cabinetul Ponta si-a exprimat speranta ca "Romania va reusi sa isi 
achite angajamentele", inclusiv contributia catre Agentia Spatiala Europeana si CERN, Organizatia Europeana 
pentru Cercetari Nucleare. 
"Imi exprim speranta ca Romania va reusi sa isi achite angajamentele, contributiile catre organismele 
internationale ce conteaza. As exemplifica cu Agentia Spatiala Europeana, unde, din pacate, tocmai ce suntem in 
curs de a ne pierde dreptul de vot, pentru ca nu ne-am platit contributia, CERN si alte organisme internationale 
extrem de relevante", a transmis Cimpeanu luni, potrivit TVR. 
De asemenea, presedintele Consiliului Rectorilor a criticat impartirea portofoliului de la educatie in doua 
ministere: unul al invatamantului si unul al cercetarii, pe care o catalogheaza drept "artificiala". 
"Imi exprim speranta ca debutul urmatorului secol de existenta al Romaniei ne va gasi cu un sistem de educatie 
mai predictibil, mai adaptat specificului timpurilor noastre, asteptarilor societatii. 
Daca nu indraznesc sa sper prea mult, poate vom avea rezolvata si aceasta separare artificiala intre invatamantul 
superior si cercetarea stiintifica. 
Poate vom avea, cine stie, sansa sa avem un an universitar complet, in care sa avem un singur ministru al 
Educatiei. N-am mai avut acest lucru de mult timp", a mai afirmat Cimpeanu. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 REFERENDUMUL PENTRU FAMILIE. Unde şi când pot vota românii pentru revizuirea Constituţiei/ De câte 
voturi este nevoie pentru validarea referendumului 
Românii sunt aşteptaţi, la sfârşitul săptămânii, la referendumul de modificare a Constituţiei României pentru 
redefinirea familiei. Pentru a fi valabil referendum, la urne trebuie să se prezinte cel puţin 5.685.517 persoane cu 
drept de vot. 
Referendumul pentru familie, care se va desfăşura pe 6 şi 7 octombrie, între orele 7.00 – 21.00, are la bază 
iniţiativă cetăţenească demarată de Coaliţia pentru Familie, prima de după 1989. 
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Iniţiativa, semnată de peste 3 milioane de români, vizează înlocuirea sintagmei "între soţi", după cum scrie, în 
prezent, la art. 48, alin. (1) al Constituţiei, cu căsătoria liber consimţită "între un bărbat şi o femeie". 
Numărul total de cetăţeni cu drept de vot înscrişi în Registrul electoral, la data de 2 octombrie 2018, este de 
18.951.721, din care 18.279.534 de alegători au domiciliul sau reşedinţa în ţară, inclusive cetăţenii care vor împlini 
18 ani până la data de 7 octombrie 2018, din care 16.781.333 sunt posesori de carte de identitate. Un număr de 
672.187 de cetăţeni români au domiciliul sau reşedinţa în străinătate, fiind posesori de paşaport CRDS. 
Potrivit Legii 3/2000, ca referendumul naţional pentru revizuirea Constituţiei, în sensul redefinirii familiei, să fie 
valabil, este necesară o prezenţă la urne a cel puţin 30% dintre persoanele înscrise pe listele electorale 
permanente, respectiv 5.685.517 persoane cu drept de vot, iar rezultatul referendumului este validat dacă 
opţiunile valabil exprimate reprezintă cel puţin 25% din cei înscrişi pe listele electorale permanente, adică 
minimum 4.737.930 persoane. 
Autoritatea Electorală Permanentă a informat că numărul total al secţiilor de votare organizate în ţară este de 
18.662. Românii care nu sunt în localităţile de domiciliu pot vota în orice secţie, pe liste suplimentare. 
La referendumul pentru definirea căsătoriei vor avea drept de vot şi românii care se vor afla pe 6-7 octombrie în 
afara graniţelor. 
MAE organizează, pentru referendumul pentru familie, 377 secţii de votare în străinătate, din care 192 pe lângă 
misiunile diplomatice, oficiile consulare şi institutele culturale, iar 185 în alte locaţii, cele mai multe fiind în Italia, 
Spania şi Republica Moldova. Cele mai multe secţii de votare vor fi organizate în Italia (58), Spania (47), Republica 
Moldova (35), Statele Unite ale Americii (32), Marea Britanie (19), Franţa (15) şi Germania (14). 
Proiectul de lege privind revizuirea Constituţiei fost adoptat, pe 9 mai, de Camera Deputaţilor. După un an de zile, 
Senatul a votat, pe 11 septembrie, în calitate de for decizional, iniţiativa cetăţenească de revizuire a Legii 
Fundamentale potrivit căreia familia se întemeiază pe căsătoria între un bărbat şi o femeie, nu pe cea consimţită 
între soţi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Pliante pro-referendum în pungi cu pâine. BEJ şi Protecţia Consumatorilor fac controale 
Biroul Electoral Judeţean (BEJ) Bihor a fost sesizat, marţi, că pliante cu mesaje pro-referendum au fost introduse 
în pungi cu pâine produsă de o firmă din localitatea Lugaşu de Jos, judeţul Bihor, comisarii Protecţiei 
Consumatorului declanşând un control la societatea respectivă. 
Preşedintele BEJ Bihor, Iuliana Florina Crişan, a declarat, marţi, corespondentului MEDIAFAX că o decizie în acest 
caz se va lua miercuri, după ce se vor primi mai multe informaţii. 
„S-au primit trei contestaţii la BEJ Bihor despre pliante introduse în pungi cu pâine, două au fost respinse pentru 
că nu ofereau suficiente informaţii, nu se spunea că este vorba de pâinea de Lugaş, doar în cea de-a treia se indica 
despre ce este vorba. Am primit şi poze, dar pentru că nu ştiam unde s-a distribuit pâinea respectivă, s-a amânat 
pe miercuri luarea unei decizii în acest caz şi am cerut şi alte detalii. Vom decide ce se face cu aceste pliante”, a 
spus Crişan. 
 Şeful Comisariatului Judeţean pentru Protecţia Consumatorilor (CJPC) Bihor, Giani Bura, a declarat, la rândul său, 
corespondentului MEDIAFAX, că instituţia pe care o reprezintă s-a autosesizat şi a dispus un control la firma din 
Lugaşu de Jos, producătoarea pâinii. 
„Erau pliante în pungile cu pâine, l-am chemat pe administratorul firmei pentru a da explicaţii, iar miercuri vom 
analiza acest caz”, a spus Bura. 
Un producător de pâine din Lugaşu de Jos, judeţul Bihor, a distribuit pungi cu pâine în care au fost introduse 
pliante cu mesajul „Apără copiii României! Apără căsătoria dintre un bărbat şi o femeie! Apără România de 
mâine! Vino la referendum! Votează DA pentru definirea în Constituţie a căsătoriei dintre un bărbat şi o femeie. 
6-7 octombrie 2108, Să fim 6.000.000 la vot! Doar aşa ne apărăm copiii”. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Parlamentul European a aprobat reguli noi pentru domeniul audiovisual 
Parlamentul European a aprobat reguli noi pentru domeniul audiovizual care vizează o mai bună protejare a 
drepturilor minorilor, reguli mai stricte pentru publicitate şi o cotă de 30% pentru conţinutul european pe 
platformele video online. 
În urma votului final asupra acestor propuneri, legislaţia modificată se va aplica posturilor radio şi TV, dar şi 
platformelor video online şi platformelor video-sharing, precum Netflix, YouTube sau Facebook. 
Legislaţia modificată va asigura: o mai bună protejare a drepturilor minorilor faţă de conţinutul publicitar care 
incită la violenţă, ură sau acte de terorism. 
Sectorul audiovizual trebuie să ia măsuri adecvate pentru a combate conţinutul care incită la violenţă, ură şi 
terorism, în timp ce violenţa şi pornografia vor fi supuse celor mai stricte reguli. Platformele de video-sharing vor 
fi responsabile pentru reacţia rapidă atunci când conţinutul este raportat sau semnalat de utilizatori ca fiind 
periculos. Legislaţia nu prevede niciun tip de pre-verificare sau validare a conţinutului înainte de a fi postat online, 
dar la cererea Parlamentului, platformele trebuie să creeze un mecanism transparent, uşor de utilizat şi eficient, 
care să permită utilizatorilor să semnaleze sau să raporteze conţinutul. 
Noua lege include reguli stricte pentru domeniul publicitar, în ceea ce priveşte plasarea de produse în cadrul 
programelelor TV dedicate minorilor şi conţinutul disponibil pe platformele video online. Membrii PE au propus şi 
un mecanism de protectie a datelor cu caracter personal pentru copii, impunând măsuri pentru ca datele 
colectate de către sectorul audiovizual să nu fie utilizate în scop comercial. 
Noile reguli impun o cotă maximă de 20% de publicitate în perioada de difuzare între orele 6.00 şi 18.00, oferind 
canalelor radio şi TV flexibilitatea de a-şi adapta perioadele de publicitate. 
Pentru a sprijini diversitatea culturală a sectorului audiovizual european, deputaţii europeni au susţinut că 30% 
din conţinut trebuie să fie european şi pe platformele video online. 
Platformele video online sunt, de asemenea, invitate să contribuie la dezvoltarea producţiilor europene, fie printr-
o investiţie directă în conţinut, fie printr-o contribuţie la fondurile naţionale. 
Textul a fost adoptat cu 452 de voturi pentru, 132 împotrivă şi 65 de abţineri. 
Înainte ca legea revizuită să intre în vigoare, acordul trebuie să fie aprobat de Consiliul de miniştri. Statele 
membre dispun de 21 de luni de la intrarea sa în vigoare pentru a transpune noile norme în legislaţia naţională 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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